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Protokoll Skärholmens råd för 

funktionshinderfrågor 

Tidpunkt: 2016-02-19, kl. 10.00 – 12.00 

Lokal: Österholmen/Västerholmen, Bodholmsplan 2, plan 7. 

 

 

 

Lotta Rosenström  Mikael Erdefelt 

Ordförande   Justerare 

 

Närvarande: 

Karin Rask  HSO/ FHLIS 

Stig-Joeran Samuelsson  DHR 

Margareta Jonsson  HSO/SDF 

Lotta Rosenström  HSO/ FUB 

Mikael Erdefelt         HSO 

 

I tjänsten: 

Maria Nilsson, sekreterare, Beställarenheten ÄO-FH 

Sara Heppling Trygg, samhällsplanerare SDN 

Sari Hägglund, enhetschef inom LSS och socialpsykiatri SDN 

 

§1 Mötets öppnande 

Ordförande hälsade alla välkomna och förklarade mötet öppnat. 

 

§2 Presentationsrunda 

 

§3 Godkännande av dagordning 

Dagordningen godkänns. 

 

§4 Val av justerare 

 Mikael Erdefelt väljs att justera protokollet tillsammans med 

ordföranden. 

 

 

§5 Föregående protokoll 

Föregående protokoll godkänns och läggs till handlingarna. 
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§6 Information från förvaltningen 

Sari Hägglund börjar med att presentera sig och berättar sedan 

om det nya serviceboendet som är under uppbyggnad vid Sätra 

stall. 11 lägenheter är planerade, mest ettor men även en del 

tvåor, fördelade över tre huskroppar. Det kommer även att finnas 

personal- och gemensamhetsytor. Boendet är tänkt att öppna i 

etapper i april, maj och juni 2016. Rekrytering av personal pågår 

för närvarande, vilken personal som behövs är delvis beroende av 

vilka personer som flyttar in och vilka behov just dessa har. Det 

är inte helt klart vilka personer som kommer att erbjudas plats. 

Eftersom det är en servicebostad måste de som flyttar in kunna 

hantera att det inte finns personal i direkt anslutning till där man 

bor, en viss grad av självständighet krävs alltså. Lägenheterna är 

inte anpassade, om man har behov av anpassning får man ansöka 

om bostadsanpassning. 

 

 Stadsdelen har sex platser reserverade, resten kommer att släppas 

för fördelning via bedömningskansliet centralt. Lotta påpekar att 

det kan vara ett hinder för stadsdelarnas vilja att bygga särskilda 

boenden, att man inte själv får tillgång till samtliga platser i sin 

egen stadsdel. Karin menar att det vore intressant att bjuda in 

någon från bedömningskansliet för att få reda på hur fördelning 

av platser går till. 

 

Diskussion om personaltäthet och bemanning på kvällar och 

helger uppkom. Sari menar att det är svårt att svara generellt på 

hur boendet kommer att bemannas. Schemat anpassas efter de 

boendes behov, om det är mycket aktiviteter en viss veckodag 

måste bemanningen anpassas efter det. Det är alltså brukarnas 

behov som styr vilken bemanning boendet har.  

 

Sari avslutar med att erbjuda sig att komma tillbaka till rådet och 

berätta hur det går när boendet är igång och inbjuder även rådet 

att komma på besök. Rådet tackar sari för värdefull information, 

varefter hon lämnar mötet. 

 

Stadsdelsförvaltningen är i behov av att utöka de administrativa 

lokalerna för två enheter inom socialtjänsten. En ny lokal i 

Bredängs centrum är intressant för detta ändamål. Beslut om 

inhyrning av lokalen ska fattas på nästa nämndsammanträde. 

Anette Andersson, ansvarig strateg, har skickat en 

sammanfattning av tjänsteutlåtandet till rådet för synpunkter. 

Karin Rask påpekar att det bara verkar finnas en rwc. Det är ju 

två avdelningar, det borde väl då finnas en rwc per avdelning? 
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Vidare påpekar Karin vikten av bra skyltning vid entrén från 

torget. Rådet har i övrigt följande frågor: hissarna, är de allmänna 

för hela huset? Finns det bra parkeringsmöjligheter? Finns 

dörröppnare? Karin kommer att ringa Anette för att informera 

henne om rådets synpunkter, detta eftersom ärendet brådskar. 

 

Sara Heppling Trygg kommer till mötet för att prata om 

informationsspridning samt planera tillgänglighetsvandring i 

Sätra. Vandringen är en uppföljning av den workshop som 

utfördes 2015, men rådet vill denna gång utöka fokus till att 

omfatta även personer med kognitiva funktionsnedsättningar. 

Rådet beslutar att skjuta upp frågan om informationsspridning till 

nästa möte och denna gång fokusera på att planera vandringen. 

Frågor att diskutera kring vandringen är vilken sträcka och vilka 

fokusområden vandringen ska ha. Sara tar fram en karta där man 

kan beta av fokuspunkterna och skriva ned vad man hittar direkt 

under vandringen. Rådet tillsammans med Sara föreslår att 

vandringen ska utgå från centrum och diskutera vad som kommit 

upp under föregående vandring till att börja med för att sedan 

röra sig ned mot parken och till bostadsområdet. Det är viktigt att 

fånga upp vad de som det verkligen berör anser vara väsentligt i 

sitt område. Rådet bestämmer därför att boka ett möte med 

handledarna till de som var med 2015 och lägga upp rutten i 

samarbete med dem. Sara hör av sig till de som var med 2015 och 

ber om deras input. Hon återkommer sedan till rådet med förslag 

på mötesdatum.  

 

Slutligen vill medborgarkontoret informera om att det nu finns 

två hörselslingor för utlåning. Slingorna kan antingen användas 

med hörlurar eller kopplas till en hörapparat. Hörselslingorna är 

portabla och lånas ut till personal för att användas i huset på 

Bodholmsplan 2. Stig-Joeran menar att det är mycket bra att det 

nu finns slingor och att det borde finnas information om detta väl 

synligt på Medborgarkontoret. 

 

§7 Föredragningslista till nämndsammanträde 

Föredragningslista till nämnden skickades via mail och post till 

rådets ledamöter. Rådet valde att särskilt kommentera följande 

punkter: 

 

Slutrapport av projektet förstärkt boendestöd (dnr.1.2.6/1187-

2014): handläggare Karin Rosenqvist ombeds komma till nästa 

möte för att berätta om projektet. 
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Förslag till reviderade riktlinjer för kommunalt bostadsbidrag till 

personer med funktionsnedsättning (dnr.1.5.1/773-2015). Rådet 

önskar få mer information i detta viktiga ärende. Vidden av 

förslaget är svår att greppa när man inte kan utläsa vad det 

innebär för den enskilda individen. 

 

§8 Skrivelser och rapporter 

 

§9 Inkommande post  

Det har kommit ett brev till rådet från Ability Partner Europe AB. 

Det överlämnades till rådet av sekreteraren.  

 

Tellus fritidscenter och Tantos seniorcenter, öppna sociala 

dagverksamheter som vänder sig till seniorer och vuxna med 

funktionsnedsättning boende i Stockholm, har skickat sitt 

vårprogram till rådet. Detta delades ut av Maria.  

 

§10 Övriga frågor 

Avgift för parkeringstillstånd. 

Rådet reagerar starkt på trafikkontorets förslag till en avgift om 

300 kr per månad för handikapptillstånd. Rådet uppfattar det som 

en åtgärd för att stävja det utbredda fusket med 

parkeringstillstånd och vill understryka att det inte är acceptabelt 

att ta ut avgiften på det kollektiv som verkligen är i behov av 

tillstånden. Dessutom är det ju inte de som är i behov av 

tillståndet som fuskar och det är en mycket märklig konsekvens 

att avgiften tas ut av de som har rätt till parkeringstillstånden. 

Funktionsnedsatta är en grupp som ofta behöver bilen för att ta 

sig fram – åtgärder för att stävja fusk borde kunna vidtas på annat 

sätt! Rådet kommer att protestera mot förslaget genom att författa 

en särskild skrivelse. 

 

Förskola – barn med hörselskada och döva barn.  

Margareta vill bjuda in ansvarig chef för förskolor och skolor för 

att få veta mer om barn som behöver specialförskola och skola. 

Tidigare har dessa barn kommit till sin skola och förskola i taxi 

via landstinget. Nu har detta övergått till kommunen och rådet 

önskar få veta mer om hur det fungerar i Skärholmen. 

 

Kontakt med stadsdelsdirektör och Andreas Thorstensson. 

Rådet önskar att tf stadsdelsdirektör bjuds in till nästa möte. 

Rådet önskar även knyta tätare kontakter med nämnden och ser 

gärna att ledamöter ur nämnden närvarar i högre grad än idag. 

Rådet önskar var sin kopia på verksamhetsberättelsen för 2015 
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samt en återkoppling från Andreas Thorstensson angående 

verksamhetsberättelsen.  

Nämndsekreterare Emmy Martinsson undrar om ledamöterna 

fortfarande vill ha samtliga handlingar skickade till sig i 

pappersform. Rådet svarar ja. 

 

Till nästa möte inbjuds preventionssamordnare Anette Petersson 

för att berätta om sitt arbete och samarbetet med polisen. 

 

§11 Mötet avslutas 

 

Vid tangentbordet 

 

 

 

Maria Nilsson 

 

Protokollet godkänns och justeras 2016-02-19 

 


